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1. Kokouksen avaus 
Hirviyhteisluvan vetäjä Heikki Remes avasi kokouksen klo 18.00 toivottaen osanottajat tervetulleiksi. 

2. Kokouksen järjestäytyminen 
Puheenjohtajaksi kokoukselle valittiin Heikki Remes ja sihteeriksi Kauko Karjalainen. 

3. Kokouksen päätösvaltaisuus 
Kokous on kutsuttu koolle Lapin Kansa- ja Sompio-lehdessä olleella ilmoituksella.  

4. Kokouksen työjärjestys 
Laadittu esityslista hyväksyttiin kokoukselle työjärjestykseksi. 

5. V. 2005 hirvenpyynti ja yhteislupa 
Syksyn hirvenmetsästyksessä kaadettiin yhteisluvassa 405 aikuista (lisäksi 1 sairas) hirveä ja 169 vasaa. Yhteensä 575 
hirveä. Yhteisluvan ulkopuoliset ampuivat 9 aikuista ja 4 vasaa eli kaikkiaan saatiin 415 aikuista ja 173 vasaa. 
Vasaosuus on 29,4 %. Kokonaismäärä 588 hirveä ylittää 84 hirvellä vuoden 1988 saaliin. Yhteisluvan kaatoprosentti 
on 97,5 % ja luvan käyttöaste 98,1 %. Saamatta jäi 1 aikuinen ja 17 vasaa. Kaksi seuruetta muutti aikuislupansa 
vasaluvaksi. Pyynnin alussa näytti, ettei vasoja löydy Pomo-Vuotso alueelta juurikaan, mutta loppukaudesta parani. 
Rajalan alue näyttää kestävän vuodesta toiseen suunnitelmasta poikkeavan lievän yliverotuksen. Vasaselkä jäi 
tänäkin vuonna hieman alle tavoitteen. Hallinnollista asioista Heikki otti esille ns. 1000 ha säännön lupien 
puoltoperusteissa ja pyynnin ns. ”sirpalealuiella”, josta on julkisuudessa esitetty eriäviä mielipiteitä. Heikki kiitti 
metsästäjiä hyvin hoidetusta ”hirvisavotasta” ja kertoi pyytäjiltä tulleen viestin, että hirviä on jäänyt kairoihin hyvin.  

6. SM-hirvenhiihdot 2006 tiedotus. 
Hannu Jänkälä loi katsauksen hirvenhiihtojen kisavalmisteluihin. Esikisat ovat 25.2 ja ensimmäinen 
tuomarikoulutus 22.1 klo 09.00 pelastuskeskuksen koulutustilassa.  

7. Uuden yhteisluvan vetäjän valinta  
Vetäjäksi valittiin Jyrki Siirtola Vaalajärveltä. Varamiestä ei meinannut löytyä, jolloin Heikki Remes totesi että hän 
voi toimia vielä vuoden ja opettaa Jyrkille yhteisluvan vetämiseen liittyvät asiat.  

8. Puoltoperusteet 
Heikki Remeksen ehdotuksesta rhy:n johto perusti keväällä työryhmän käsittelemään hirvilupien puoltoihin liittyviä 
asioita ilmenneen keväällisen ristivedon, epäselvän puoltoperusteiden ja niiden vaikuttavien seikkojen tulkinnan 
vuoksi. Työryhmää on kuulunut jäseninä Jorma Lappalainen, Timo Annala, Jyrki Siirtola, Veikko Vaara, Pentti 
Rytisalo, Matti Rautiainen ja Esko Törmänen. Jorma Lappalainen esitteli työryhmän ehdotuksen hirvilupien 
puoltoperusteista. UK-puistosta muodostetaan oma pyyntialue. Alueista 2-6 toinen pyyntialue, johon kuuluvat 
valtionmaat sekä vuokralla olevat yksityismaat. Otetaan käyttöön kolmenlaisia kertoimia pinta-alakerroin, 
ampujakerroin ja ampujavähennys. Jorma esitteli taulukon vuoden 2005 tiedoilla, miten kertoimet vaikuttavat ja 
miten ne on laskettu. Esitetty uusi puoltoperuste vastaa eri hallinnollisiin ja lakia soveltaviin päätöksiin ja 
mahdollistaa Sodankylän hirvenmetsästyksessä oikeuden toteutumisen.    

9. V. 2006 hirvenpyynti 
Hirvikiintiö päätetään suoritettavan lentolaskennan, syksyn pyynnin, palautteen, havaintojen ja havaintokorttien 
tulosten mukaan. Jorma Lappalainen esitteli uudistetun ampumakokeen, jossa ei enää ammuta liikkuvaa hirveä 
ollenkaan. Hirvikokeessa ammutaan 4 laukausta ja ne on osuttava 23 cm osuma-alueelle (numero 8 tai parempi). 
Karhulle tulee oma koe, joka ammutaan kuten hirvi ja osuma-alue enää 17 cm (numero 9 tai 10). Aikaa ampujalla 
on 90 sekuntia, joka alkaa ensimmäisestä laukauksesta. Hyväksytyllä karhukokeella saa ampua myös hirvieläimiä. 
Uudesta ampumakokeesta eniten keskustelua sai aikaan takaisin tullut aseen hallussapitoluvan esittäminen. 

10. Muut asiat 
Yhteisluvan tilillä on käyttövaroja tällä hetkellä n. 21.000 €, josta maksetaan tulevan kevään lentolaskenta 
Sodankylän hirvenmetsästäjien rahoittamana. Riistanhoitoyhdistyksen vuosikokous pidetään 19.2 klo 14.00 
Paarman-salissa. Valtakirjojen tarkastus alkaa tuntia aikaisemmin. Pauli Yliaska vertasi hirvenkaatoja lähialueen 
yhdistyksiin ja esitti, että hirvilupia pitää lisätä runsaasti. Jorma Lappalainen vastasi, että odotetaan lentolaskenta ja 
päätetään sitten kaatokiintiö. Lisäksi Jorma kertoi, että Lapin riistanhoitopiiristä on kiitetty Sodankylän rhy:n 
”hirvipolitiikkaa”, täällä ei ole poukkoiltu suuntaan ja toiseen vaan edetty hyvin maltillisesti ja tosiasioihin 
perustuen.  

11. Kokouksen päättäminen 
Heikki Remes päätti kokouksen klo 20.30 ja kiitti kokousväkeä osallistumisesta. 
 
Heikki Remes   Kauko Karjalainen 
puheenjohtaja   sihteeri 


